

Let us reflect on the Word of God

Jesus, before talking about poverty, has lived it.

For Jesus, the absolute, the definitive, what makes him completely happy is God. Jesus feels so deeply embraced by his Father that he can say: "I and the Father are one" (Jn. 10:30). From there he has been able to put everything into perspective: money, fame, prestige, even life itself. It is true that Jesus could have been "a good rich man." And he could have distributed his wealth among the poor. But he chose to be sociologically poor because that way he sympathized better with them. His sober, austere life, free from the ties of money, allowed him to enjoy the beautiful and simple things in life, and with a free heart, fully enjoy an authentic friendship. He has seen each person as an "authentic gift from the Father." "They were yours and you gave them to me" (Jn. 17:6). And he has dedicated himself body and soul to freeing people from everything that enslaves them.

To live our faith:

What does it mean to have faith? It consists of trusting completely in the Lord. It is about tearing down worldly idols to open the heart to the living and true God; Only he can give our existence that plenitude so desired and yet so difficult to achieve. Brothers and sisters, there are many, also in our days, who present themselves as dispensers of happiness: they come and promise success in a short time, great profits within reach, magical solutions for every problem, etc. And here it is easy to fall without realizing it into the sin against the first commandment: that is, idolatry, replacing God with an idol. Idolatry and idols seem like things from other times, but in reality they are from *all times!* Also today. That is why Jesus opens our eyes to reality. We are called to happiness, to be blessed, and we are so from the moment we take the side of God, of his Kingdom, of that which is not ephemeral, but endures for eternal life. POPE FRANCIS Angelus, February 17, 2019



As **Pilgrims of Hope** in this Jubilee Year, Let us pray over the next week that, like our Savior, we may also be bearers of hope for those who feel lost by poverty, pain, or rejection in its many forms.

Readings 1st Reading: **Jeremiah 17:5-8** Responsorial Psalm: **Psalm 1:1-2, 3, 4 & 6** 2nd Reading: **1 Corinthians 15:12, 16-20**, Gospel : **Luke 6:17, 20-26**

Reflexionemos la Palabra de Dios

Jesús, antes de hablar de la pobreza, la ha vivido.

Para Jesús, lo absoluto, lo definitivo, lo que le hace plenamente feliz es Dios. Jesús se siente tan entrañablemente abrazado por su Padre que puede decir: "Yo y el Padre somos uno" (Jn. 10,30). Desde ahí ha sabido relativizar todo: el dinero, la fama, el prestigio, incluso la propia vida. Es verdad que Jesús pudo ser "un buen rico". Y hubiera podido repartir su riqueza entre los pobres. Pero optó por ser sociológicamente pobre porque así se solidarizaba mejor con ellos. Su vida sobria, austera y libre de las ataduras del dinero, pudo gozar de las cosas bellas y sencillas de la vida, y con un corazón libre, disfrutar plenamente de una auténtica amistad. Ha visto a cada persona como un "auténtico regalo del Padre". "Eran tuyos y Tú me los diste" (Jn. 17,6). Y se ha dedicado en cuerpo y alma a liberar a las personas de todo lo que les esclaviza.

Para vivir nuestra fe:

¿Qué significa tener fe? Consiste en fiarnos totalmente del Señor. Se trata de derribar los ídolos mundanos para abrir el corazón al Dios vivo y verdadero; solo él puede dar a nuestra existencia esa plenitud tan deseada y sin embargo tan difícil de alcanzar. Hermanos y hermanas, hay muchos, también en nuestros días, que se presentan como dispensadores de felicidad: vienen y prometen éxito en poco tiempo, grandes ganancias al alcance de la mano, soluciones mágicas para cada problema, etc. Y aquí es fácil caer sin darse cuenta en el pecado contra el primer mandamiento: es decir, la idolatría, reemplazando a Dios con un ídolo. ¡La idolatría y los ídolos parecen cosas de otros tiempos, pero en realidad son de *todos* los tiempos! También de hoy. Por eso Jesús abre nuestros ojos a la realidad. Estamos llamados a la felicidad, a ser bienaventurados, y lo somos desde el momento en que nos ponemos de la parte de Dios, de su Reino, de la parte de lo que no es efímero, sino que perdura para la vida eterna. PAPA FRANCISCO Ángelus, 17 de febrero 2019



Como **Peregrinos de Esperanza** en este Año Jubilar, oremos durante la próxima semana para que, como nuestro Salvador, también seamos portadores de esperanza para aquellos que se sienten perdidos por la pobreza, por el dolor o por el rechazo en sus múltiples formas.

Lecturas Primera Lectura: **Jeremías 17, 5-8** Salmo responorial: **Salmo 1** Segunda Lectura: **1 Corintios 15, 12. 16-20** Evangelio:**Lucas 6, 17. 20-26**



CATHOLIC
DIOCESE *of* RALEIGH

Events

Saturday, February 8, 2025 - 10:00 AM - 12:30 PM

The 2025 Wedding Anniversary Mass is scheduled for Saturday, February 8th, 2025 at Holy Name of Jesus Cathedral. Bishop Zarama will be the celebrant for this Mass which gives special recognition to married couples. The new date aligns with National Catholic Marriage week.



CATHOLIC
DIOCESE *of* RALEIGH

Eventos

Sabado, February 8, 2025 - 10:00 AM - 12:30 PM

La celebración anual de la Misa de Aniversario de Bodas se ha reagendado en el mes de febrero a fin de coincidir con la Semana Nacional del Matrimonio. La fecha es 8 de febrero 2025.



“Jubilee” is the name given to a particular year; the name comes from the instrument used to mark its launch. In this case, the instrument in question is the *yobel*, the ram's horn, used to proclaim the Day of Atonement (Yom Kippur). This (Jewish) holiday occurs every year, but it takes on special significance when it marks the beginning of a Jubilee year. We can find an early indication of it in the Bible: a Jubilee year was to be marked every 50 years, since this would be an “extra” year, one which would happen every seven weeks of seven years, i.e., every 49 years (cf. Leviticus 25:8-13). Even though it wasn't easy to organise, it was intended to be marked as a time to re-establish a proper relationship with God, with one another, and with all of creation, and involved the forgiveness of debts, the return of misappropriated land, and a fallow period for the fields.

In 1300, Pope Boniface VIII called the first Jubilee, also known as a “Holy Year,” since it is a time in which God's holiness transforms us. The frequency of Holy Years has changed over time: at first, they were celebrated every 100 years; later, in 1343 Pope Clement VI reduced the gap between Jubilees to every 50 years, and in 1470 Pope Paul II made it every 25 years. There have also been “extraordinary” Holy Years: for example, in 1933 Pope Pius XI chose to commemorate the 1900th anniversary of the Redemption, and in 2015 Pope Francis proclaimed the Year of Mercy as an extraordinary jubilee. The way in which Jubilee Years are marked has also changed through the centuries: originally the Holy Year consisted of a pilgrimage to the Roman Basilicas of St. Peter and St. Paul, later other signs were added, such as the Holy Door. By participating in the Holy Year, one is granted a plenary indulgence.

Source:<https://www.iubilaeum2025.va/en/giubileo-2025/segni-del-giubileo.html>



El nombre de Jubileo se le da a un año en particular; el nombre proviene del instrumento utilizado para marcar su inicio. En este caso, se trata del *yobel*, el cuerno de carnero, utilizado para proclamar el Día de la Expiación (Yom Kippur). Esta fiesta (judía) se celebra todos los años, pero adquiere un significado especial cuando marca el comienzo de un año jubilar. Podemos encontrar una indicación temprana de ello en la Biblia: se debía celebrar un año jubilar cada 50 años, ya que este sería un año “extra”, uno que tendría lugar cada siete semanas de siete años, es decir, cada 49 años (cf. Levítico 25:8-13). Aunque no era fácil de organizar, se pretendía marcar como un momento para restablecer una relación adecuada con Dios, con los demás y con toda la creación, e implicaba el perdón de las deudas, la devolución de las tierras malversadas y un período de barbecho para los campos.

En 1300, el Papa Bonifacio VIII convocó el primer Jubileo, también conocido como “Año Santo”, ya que es un tiempo en el que la santidad de Dios nos transforma. La frecuencia de los Años Santos ha cambiado con el tiempo: al principio, se celebraban cada 100 años; más tarde, en 1343 el Papa Clemente VI redujo la brecha entre Jubileos a cada 50 años, y en 1470 el Papa Pablo II lo hizo cada 25 años. También ha habido Años Santos “extraordinarios”: por ejemplo, en 1933 el Papa Pío XI eligió conmemorar el 1900 aniversario de la Redención, y en 2015 el Papa Francisco proclamó el Año de la Misericordia como un jubileo extraordinario. La forma en que se celebran los Años Jubilares también ha cambiado a través de los siglos: originalmente el Año Santo consistía en una peregrinación a las Basílicas romanas de San Pedro y San Pablo, más tarde se agregaron otros signos, como la Puerta Santa. Al participar en el Año Santo se concede la indulgencia plenaria.

Fuente:<https://www.iubilaeum2025.va/en/giubileo-2025/segni-del-giubileo.html>